

YAU WING FUNG

邱榮丰



FU QIUMENG



FU QIUMENG

YAU WING FUNG



Yau Wing Fung (b.1990, Hong Kong) received his master's degree in Fine Arts and bachelor's degree in Fine Arts (First Class Honours) from the Chinese University of Hong Kong. He now lives and works in Hong Kong. Yau works across a range of genres and mediums, including traditional and contemporary ink painting, calligraphy, and installation. His recent paintings combine traditional aesthetics and a contemporary sensibility by mobilizing the vocabulary of classical landscape painting as well as the aerial view of satellite image. In Yau's installations, he explored the spatial relationship between viewer and representation of landscape by reconstructing painting frames. This offers a new interpretation of "sceneries shifting with the movement of every step," a saying describing the viewing experience of traditional landscape painting.

Yau centralized the idea of *Guan* and *Yuan* in his artistic practice. *Guan* refers to a contemplative way of looking that involves viewers' imagination of a space that expands outside the picture frame. *Yuan* inspires people to look beyond the visible and finite towards the boundless and infinite. "*Guan* represents my inner sensibility and feeling when I encounter an object; *yuan* encapsulates my spiritual pursuit when I paint," Yau wrote. His works offer new expressions of *guan* and *yuan* by reconfiguring perspective, pictorial depth, the balance between emptiness and solidness, and surface texture.

Yau has held seven solo shows in New York, Hong Kong and Macau. His artworks have appeared at various international venues, such as "Art Basel" (Hong Kong Convention and Exhibition Centre), "Wu Bin: Ten Views of a Lingbi Stone" (Los Angeles County Museum of Art), "Chinese Contemporary Ink" (Christie's Auction), "Ink Asia" (Hong Kong Convention and Exhibition Centre), "Art Taipei" (Taipei World Trade Center), among others. His paintings have entered public and private collections, including the collection of the Los Angeles County Museum of Art.

## 邱荣丰



邱荣丰(1990年生于香港)曾获香港中文大学艺术系文学士(一级荣誉)及艺术硕士。他现在工作和生活于香港。邱荣丰的作品包括传统和当代水墨画、书法和装置。他近期的绘画融合了传统审美和当代视觉经验,画中既可以看到传统山水画的形式语言,也可以看到与卫星图像类似的构图。他的装置以新的呈现方式展示山水画,从而改变了观者和画面之间的空间关系,重新诠释了中国传统绘画的“移步换景”。

邱荣丰将“观”和“远”置于他创作实践的核心。“观”需要人们“以大观小”,即将画面置于超越画面本身的宽广视野中;“远”意指在观看时通过有限和有形接近无限和无形。“‘观’是我面对对象时呈现的心理意识及感受;‘远’是我描绘对象时的精神指向。”邱荣丰这样写道。在作品中,他通过调整观者视角、景深、虚实平衡、画面肌理等方式重新解读和呈现观和远。

邱荣丰曾在纽约、香港和澳门举办过七次个人展览。他的作品曾多次在国际性的展览中出现,包括《巴塞艺术展》(香港会议展览中心)、《吴彬:十面灵壁图》(美国洛杉矶郡艺术博物馆)、《中国当代水墨》佳士得拍卖、《水墨艺博》(香港会议展览中心)、《台北国际艺术博览会》(台北世界贸易中心展览大楼)等。其作品被包括洛杉矶郡立艺术博物馆在内的公共机构及私人收藏。

1990 Born in Hong Kong, China

## EDUCATION

2017 Received Master of Fine Arts, The Chinese University of Hong Kong (CUHK)  
2015 Received Bachelor in Arts (First Class Honours), Department of Fine Arts, CUHK  
2014 Studied at Beijing Fine Arts Academy  
2012 Received Higher Diploma Programme in Commercial Design, SCS, CUHK

## SOLO EXHIBITIONS

2019 *"All's well, ends well."*, Fu Qiumeng Fine Art, New York, USA  
*"Looming Sceneries"*, Grotto Fine Art, Hong Kong, China  
2017 *"Transition Scene - YAU Wing Fung"*, The Chinese University of Hong Kong, Hong Kong, China  
2016 *"Inconstant Vision: YAU Wing Fung"*, The Chinese University of Hong Kong, Hong Kong, China  
2015 *"Roaming Vision in Mirage"*, Grotto Fine Art, Hong Kong, China  
*"Booth C20"*, New Art Wave Expo, Cotai Venetian Macao, Macao, China  
2014 *"Looking glass - Solo Exhibition by Yau Wing Fung"*, The Chinese University of Hong Kong, Hong Kong, China

## GROUP EXHIBITIONS

2019 *"The Fragmented Panorama"*, Grotto Fine art, Hong Kong, China  
*"Ink+: Matter"*, Grotto Fine art, Hong Kong Convention and Exhibition Center, Hong Kong, China  
*"Hong Kong Cancer Fund Charity Auction"*, Hong Kong Cancer Fund, Hong Kong, China  
*"Ink Asia 2019"*, Hong Kong Convention and Exhibition Center, Hong Kong, China  
*"Together We March Forward - New Aisa 70th Anniversary Art Exhibition"*, H QUEEN'S, Hong Kong, China  
*"Hong Kong Chinese Meticulous Painting Association Exhibition"*, Hong Kong City Hall, Hong Kong, China

- “Art Basel: Hong Kong”, Grotto Fine Art, Hong Kong Convention and Exhibition Centre, Hong Kong, China
- “GROTTO 18 Anniversary Show”, Grotto Fine Art, Hong Kong, China
- 2018 “Ink Asia 2018”, Grotto Fine Art, Hong Kong Convention and Exhibition Centre, Hong Kong, China
- “The Raging Landscape - Yau Wing-fung & Kan Kit-keung”, Grotto Fine Art, Hong Kong, China
- “Art Basel: Hong Kong”, Grotto Fine Art, Hong Kong Convention and Exhibition Centre, Hong Kong, China
- “Purity of Mind”, Fu Qiumeng Fine Art, New York, USA
- “Wu Bin: Ten Views of a Lingbi Stone”, Los Angeles County Museum of Art, USA
- “Group Exhibition of Zhengzhou University & CUHK”, Zhengzhou Art Museum, Zhengzhou, China
- “Group Exhibition of Zhengzhou University & CUHK”, The Chinese University of Hong Kong, Hong Kong, China
- “Art In CNCBI”, We-search - Art in the Branch, China CITIC Bank, Hong Kong, China
- 2017 “Ink Asia”, Grotto Fine Art, Hong Kong Convention and Exhibition Centre, Hong Kong, China
- “Ink Asia”, The Chinese University of Hong Kong, Hong Kong Convention and Exhibition Centre, Hong Kong, China
- “Fine Art Asia 2017”, Grotto Fine Art, Hong Kong Convention and Exhibition Centre, Hong Kong, China
- “Chinese Contemporary Ink”, Christie’s Spring Auction, Hong Kong Convention and Exhibition Centre, Hong Kong, China
- “Art Basel: Hong Kong”, Grotto Fine Art, Hong Kong Convention and Exhibition Centre, Hong Kong, China
- “Grotto × CUHK Grads - Passion of Discovery II”, Grotto Fine Art, Hong Kong, China
- 2016 “Chinese Contemporary Ink”, Christie’s Auction, Hong Kong Convention and Exhibition Centre, Hong Kong, China
- “Ink Asia”, Grotto Fine Art, Hong Kong Convention and Exhibition Centre, Hong Kong, China
- “Ink Asia”, The Chinese University of Hong Kong, Hong Kong Convention and Exhibition Centre, Hong Kong, China
- “Nurturing Creativity”, Friends of Art Museum CUHK, Rotunda, Exchange Square, Hong Kong, China

- “*Fine Art Asia 2016*”, Grotto Fine Art, Hong Kong Convention and Exhibition Centre, Hong Kong, China
- “*Fine Art Asia 2016*”, The Chinese University of Hong Kong, Hong Kong Convention and Exhibition Centre, Hong Kong, China
- “*Art Basel: Hong Kong*”, Grotto Fine Art, Hong Kong Convention and Exhibition Centre, Hong Kong, China
- 2015 “*Ink Asia*”, Grotto Fine Art, Hong Kong Convention and Exhibition Centre, Hong Kong, China
- “*Ink Asia*”, The Chinese University of Hong Kong, Hong Kong Convention and Exhibition Centre, Hong Kong, China
- “*Art Taipei 2015*”, Grotto Fine Art, Taipei World Trade Center, Exhibition Hall, Taiwan, China
- “*Fine Art Asia 2015*”, Grotto Fine Art, Hong Kong Convention and Exhibition Centre, Hong Kong, China
- “*Fine Art Asia 2015*”, The Chinese University of Hong Kong, Hong Kong Convention and Exhibition Centre, Hong Kong, China
- “*Senses Exhibition of works by young emerging HK artists*”, Hong Kong University Museum Society, HKU, China
- “*Fresh Trend 2015 Art Graduates Joint Exhibition*”, Hong Kong City Hall, Hong Kong, China
- “*Wil Wang4 Wang4 Wang4 Wang4*”, CUHK Fine Arts BA Graduate Exhibition Extension, chi K11 art space, Hong Kong, China
- “*Wil Wang4 Wang4*”, Graduation Exhibition, The Arts of CUHK 2015, Art Museum, Hong Kong, China
- “*Work Hard, Play Hard*”, Undergraduate Exhibition, The Chinese University of Hong Kong, Hong Kong, China
- “*Lingering on in Beijing*”, Joint Exhibition of Yau Wing Fung & Ngan Yu Ting, Hui Gallery, The Chinese University of Hong Kong, Hong Kong, China
- 2014 “*Heritage and Prospects*”, Exhibition on Works from Au Kin Kung Memorial Calligraphy Competition, Chung Chi College, CUHK, Hong Kong, China
- “*ke nian*”, Undergraduate Exhibition, The Art of CUHK, Cheng Ming Building, The Chinese University of Hong Kong, Hong Kong, China
- “*Ni*”, Undergraduate Exhibition, The Art of CUHK, Ch’ien Mu Library, The Chinese University of Hong Kong, Hong Kong, China
- “*Retreat from the Muse*”, Joint Exhibition by Yau Wing Fung, Kwun Tze Lam, Cheng Tan Shan, Hui Gallery, The Chinese University of Hong Kong, China

- 2013 “*Mo Luo*”, Annual Exhibition, The Art of CUHK, Ch’ien Mu Library, The Chinese University of Hong Kong, Hong Kong, China  
 “*Maybe It’s both*”, Joint Exhibition of First Year student of Fine Arts, The Chinese University of Hong Kong, Hong Kong, China  
 “*The Hong Kong Art Researching Association 30th Annual Exhibition*”, Hong Kong City Hall, Hong Kong, China
- 2012 “*Heritage and Prospects*”, Exhibition on Works from Au Kin Kung Memorial Calligraphy Competition, Chung Chi College, CUHK, Hong Kong, China  
 “*The Hong Kong Art Researching Association 30th Annual Exhibition*”, Hong Kong City Hall, Hong Kong, China
- 2011 “*The Hong Kong Art Club 63rd Annual Exhibition*”, Hong Kong City Hall, China  
 “*The Hong Kong Art Researching Association 29th Annual Exhibition*”, Hong Kong City Hall, China

## AWARDS

- 2018 Selected to Red Dot Design Award (Design Concept)
- 2015 Y.S. HUI Fine Arts Award  
 Chinese Painting and Calligraphy Creative Award  
 Wucius Wong New Ink Art Award  
 Talent Development Scholarship  
 Mr. & Mrs. Lam Wing-Tak Scholarships  
 Dean’s List - Merit, New Asia College, The Chinese University of Hong Kong
- 2014 Van I-Pong Traditional Chinese Painting Creative Award  
 Wucius Wong Modern Ink Painting Award  
 Friends of the Art Museum Prize  
 Madam Jan Yun-bor Memorial Awards for Chinese Painting and Calligraphy  
 Professor Raymond Fung Chinese Painting Award  
 Professor Tseng K’e-tuen Chinese Poetry & Calligraphy Awards  
 Talent Development Scholarship  
 Au Kin Kung Memorial Calligraphy Competition – Merit Award  
 Dean’s List - Merit, New Asia College, The Chinese University of Hong Kong
- 2013 Culture Corner Art Academy Fine Arts Award



Hong Kong Chinese Meticulous Painting Association Creative Award  
Professor Johnson Chow Su Sing Chinese Painting & Calligraphy Award  
Van I-Pong Chinese Art Award  
Dean's List - Merit, New Asia College, The Chinese University of Hong Kong  
2012 Au Kin Kung Memorial Calligraphy Competition – Merit Award  
National Arts Elite Competition for Youth (Chinese Painting) – Second  
Runner-up  
The Best Design Award - Champion, HD of Commercial Design Graduation  
Exhibition, SCS, CUHK

1990 出生于中国香港

## 学历

2017 获香港中文大学艺术系硕士

2015 获香港中文大学艺术系文学士(一级荣誉)

2014 北京画院进修

2012 获香港中文大学专业进修学院商业设计高级文凭

## 个展

2019 “All’s well, ends well”, 秋萌画廊, 纽约, 美国  
《若境》, 嘉图现代艺术, 香港, 中国

2017 《渡景—邱荣丰》, 香港中文大学, 香港, 中国

2016 《宕影 | 邱荣丰个展》, 香港中文大学, 香港, 中国

2015 《履游 | 邱荣丰》, 嘉图现代艺术, 香港, 中国  
《新艺潮国际艺术学院新进博览》, C20展场, 澳门威尼斯人金光会展, 澳门, 中国

2014 《镜中游—邱荣丰个人水墨展》, 香港中文大学, 香港, 中国

## 群展

2019 “The Fragmented Panorama”, 嘉图现代艺术, 香港, 中国  
《水墨+：齐物》, 水墨艺博特别项目, 香港大会堂展览厅, 香港, 中国  
《香港癌症基金会慈善拍卖》, 香港癌症基金会, 香港, 中国  
《水墨艺博》, 嘉图现代艺术, 香港, 中国  
《结队向前行：新亚七十艺术展》, H Queen’s, 香港, 中国  
《凝聚此刻—香港工笔画会》, 香港大会堂展览厅, 香港, 中国  
《香港巴塞爾艺术展》, 嘉图现代艺术, 香港会议展览中心, 香港, 中国  
“GROTTO 18 Anniversary Show”, 嘉图现代艺术, 香港, 中国

2018 《水墨艺博》, 嘉图现代艺术, 香港会议展览中心, 香港, 中国  
《邱荣丰 | 靳杰强联展》, 嘉图现代艺术, 香港, 中国  
《香港巴塞爾艺术展》, 嘉图现代艺术, 香港会议展览中心, 香港, 中国  
《澄怀味象》, 秋萌画廊, 纽约, 美国  
《吴彬：十面灵壁图》, 洛杉矶郡艺术博物馆, 美国  
《春华秋实—郑州大学与香港中文大学书画联展》, 香港中文大学, 香港, 郑州美术馆, 郑州, 中国

- 《艺术在信行》，We Search 研究进行式，中信银行，香港，中国
- 2017 《水墨艺博》，嘉图现代艺术，香港会议展览中心，香港，中国  
 《水墨艺博》，香港中文大学，香港会议展览中心，香港，中国  
 《典亚艺博 2017》，嘉图现代艺术，香港会议展览中心，香港，中国  
 《中国当代水墨》，佳士得春季拍卖，香港会议展览中心，香港，中国  
 《香港巴塞尔艺术展》，嘉图现代艺术，香港会议展览中心，香港，中国  
 《伯乐与千里马—嘉图中大十七载 II》，嘉图现代艺术，香港，中国
- 2016 《中国当代水墨》佳士得拍卖，香港会议展览中心，香港，中国  
 《水墨艺博》，嘉图现代艺术，香港会议展览中心，香港，中国  
 《水墨艺博》，香港中文大学，香港会议展览中心，香港，中国  
 《创意培育》艺术展览暨慈善拍卖，香港中文大学文物馆馆友会，香港交易广场，香港，中国  
 《典亚艺博 2016》，嘉图现代艺术，香港会议展览中心，香港，中国  
 《典亚艺博 2016》，香港中文大学，香港会议展览中心，香港，中国  
 《香港巴塞尔艺术展》，嘉图现代艺术，香港会议展览中心，香港，中国
- 2015 《水墨艺博》，嘉图现代艺术，香港会议展览中心，香港，中国  
 《水墨艺博》，香港中文大学，香港会议展览中心，香港，中国  
 《台北国际艺术博览会》，嘉图现代艺术，台北世界贸易中心展览大楼，台北，中国  
 《典亚艺博 2015》，嘉图现代艺术，香港会议展览中心，香港，中国  
 《典亚艺博 2015》，香港中文大学，香港会议展览中心，香港，中国  
 《而立》香港年轻艺术家作品展，香港大学博物馆学会，香港，中国  
 《出炉 2015》艺术毕业生联展，香港大会堂，香港，中国  
 《噤声耿耿》中大艺术本科生毕业展后续，chi K11 art space，香港，中国  
 《噤声耿耿》中大艺术本科生毕业展 2015，香港中文大学文物馆，香港，中国  
 《尽兴》中大艺术本科生作品展，香港中文大学，香港，中国  
 《碧瓦遛弯》邱荣丰、颜汝婷联展，香港中文大学，香港，中国
- 2014 《承传与展望》区建公纪念书法比赛展，香港中文大学，香港，中国  
 《恪念》中大艺术本科生作品展，香港中文大学，香港，中国  
 《逆》中大艺术本科生作品展，香港中文大学，香港，中国  
 《虚游云归》邱荣丰、关梓琳、郑丹珊三人展，香港中文大学，香港，中国
- 2013 《墨络》香港中文大学本科生作品展，香港中文大学，香港，中国  
 “Maybe It’s Both”香港中文大学艺术系一年级展，香港中文大学，香港，中国
- 2012 《承传与展望》区建公纪念书法比赛展，香港中文大学崇基书院，香港，中国  
 香港美术研究会30周年会员作品联展，香港大会堂低座展览厅，香港，中国
- 2011 香港美术会63届会员作品展，香港大会堂低座展览厅，香港，中国  
 香港美术研究会29周年会员作品联展，香港大会堂低座展览厅，香港，中国

## 奖项

- 2018 入围德国红点设计大奖（设计概念）
- 2015 许让成艺术奖  
中国书画创作奖  
王无邪新水墨艺术奖  
才艺发展奖学金  
林荣德先生及夫人奖学金  
香港中文大学新亚书院优异生奖
- 2014 万一鹏传统中国画创作奖  
王无邪现代水墨奖  
文物馆馆友会奖金  
詹云白夫人纪念中国书画奖  
冯永基教授中国画学业成绩奖  
曾克崙教授中国诗词及书法学业成绩奖  
才艺发展奖学金  
区建公纪念书法比赛 大专组优异奖  
香港中文大学新亚书院优异生奖
- 2013 文苑艺术创作奖（中国绘画）  
香港工笔画会创作奖  
周士心教授中国书画学业成绩奖  
万一鹏中国艺术学业成绩奖  
香港中文大学新亚书院优异生奖
- 2012 区建公纪念书法比赛大专组优异奖  
全国青少年艺术精英大赛（中国绘画）季军  
商业设计高级文凭毕业展设计大奖 冠军





FU QIUMENG